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UNITED STATES DISTRICT COURT 

JESSE C. TRENTADUE, D <aARATIONOFTERRYLYNN 

NICHOLS 

Plaintiff, 

vs. TREEef LIBE; Y 
FEDERAL BUREAU OF 
INVESTIGATION and FEDERAL 
BUREAU OF INVESTIGATION'S 
OKLAHOMA CITY FJELD OFFICE, 

Defendants. 

Judge Dale A. Kimball 
Magistrate David Nuffer 

Pursuantto 28 U.S.C.§17461, Terry Lynn Nichols, do hereby certify, verify and 

state under penalty of perjury as follows: 



1. I am currently an inmate at the United States Penitentiary Administrative 

Maximum Facility, which is located at Florence Colorado. My federal registry number is 

08157-031. 

2. From the outset, I want to acknowledge my poor judgment and culpability 

in having assisted Timothy McVeigh. I am also now prepared to identify others who 

played a role in the bombing of the Alfred P. Murrah Building in Oklahoma City, 

Oklahoma on April 19, 1995. My purpose in doing so is to bring closure, not only to 

myself but especially to the survivors and families of the victims of the bombing. Thus 

far I have not been very successful in doing this, however. 

3. On September 3, 2004, for example, I wrote to then Attorney General John 

Ashcroft. My purpose in writing to Mr. Ashcroft was to have the others involved in the 

Oklahoma City bombing brought to justice. I was prepared to fully cooperate with the 

Department of Justice to achieve this goal. I have never receive a response to that letter 

from Attorney General John Ashcroft or from anyone else within the Department of 

Justice. 

4. Since that letter to Attorney General John Ashcroft, I have been trying to 

speak out on the Oklahoma City bombing but have been frustrated in this effort by the 

Federal Bureau of Investigation, Federal Bureau of Prisons and Department of Justice. 
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The Bureau of Prisons and Department of Justice have denied me all contact with the 

media. 

5. I had an opportunity to meet with Congressman Dana Rohrbacher. I had 

hoped that the results of that meeting would lead to an independent, deeply probing, open 

investigation of the Oklahoma City bombing, including what I now believe was the 

hidden role of various federal agencies in that matter. Unfortunately, that did not happen. 

It did not happen because I was not able to speak openly and candidly with Congressman 

Rohrbacher since, despite my objections, an FBI agent was present during that interview. 

6. Subsequently, I received a request from Congressman Rohrbacher to meet 

with him again, stating that his purpose for this meeting was "to discuss a connection 

between the Philippines and the Oklahoma City bombing." Since I know ofno 

Philippines connection, I declined to meet with Congressman Rohrbacher a second time. 

A true and correct copy of Congressman Rohrbacher's request for that second meeting 

and my response is attached hereto as Exhibit A. 

7. In December, 2006, Congressman Rohrbacher issued the results of his two-

year investigation of the Oklahoma City bombing. He concluded that important questions 

about the case remain unanswered, largely because the Department of Justice refused to 

cooperate with his investigation. In a media interview, Congressman Rohrbacher said 
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that based on his investigation, he personally believes that there were others involved who 

escaped capture and prosecution. Congressman Rohrbacher was correct about the 

"Others Unknown." 

8. I cannot possibly discuss in this Declaration all the information I have 

concerning the Oklahoma City bombing and others involved But crucial parts of this 

terrorist act remain hidden from the American people - especially the identities of the 

"Others Unknown," who collaborated with McVeigh in the bombing. There are others 

who assisted McVeigh whose identities are unkown to me, but there are two individuals 

who I believe to have been co-conspirators and will name as such in this Declaration. 

9. One was acting as a government provocateur. The other was a high-ranking 

federal government official. I believe both men are now being protected by the federal 

government in a cover up to escape its responsibility for the loss of life in Oklahoma. It 

is my desire that as a result of this Declaration, my videotaped deposition can be taken so 

that I can tell what I know about the Oklahoma City bombing and, thereby, hopefully 

trigger a full, fair and impartial investigation of that event. 

10. In December of 1992, Timothy McVeigh told me that while he was serving 

in the U.S. Army, he had been recruited to carry out undercover missions. McVeigh did 

not say who recruited him, or specify the nature of his mission. Mc Veigh did say, 
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however, that he was to begin making contacts with a "network" of people after the first 

of the year and that he was to take no action in furtherance of this mission until called 

upon. Mc Veigh said he would soon be making his first contact "down south." 

11. McVeigh's first contact came one month later, in Florida. It was with 

Roger Moore: a gun dealer who lived in Royal, Arkansas with his girlfriend and business 

associate Karen Anderson. McVeigh met Moore at a gun show in Ft. Lauderdale in 

~\ January of 1993. .. 
'. ~ On Ocro6erOI, l'l9+<f!::::J ~ I 12~eigh and I stole explosives from a quarry in Marion, Kansas consisting I 
~ 
~ of 8-1/2 cases or boxes containing 229 (2 inch x 16 inch) sticks of the gel type explosive ~I 

known as Tovex. We took no Kinestik from the Marion Quarry. Furthermore, only a 

small amount of these quarry explosives was used in Mc Veigh' s bomb. I do not know 

~ It ,, 
~ .,, 

~ 

:,):-
~ L whatMcVeighdid with the other 7-1/2 boxes ofTovex. ~1~\ 

13. Thereafter, McVeigh, Anderson and Moore traveled the gun show circuit. V 

This was McVeigh's "network" he used to obtain materials, people and knowledge with 
,, .. .,.,<f!:f?> 

which to carrythe Oklahoma City bombing. Attached hereto as Exhibits B and C are, 

respectively, FBI 302 reports of interviews with Roger Moore and Karen Anderson 

documenting their travels around the gun show circuit with Mc Veigh. 
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14. In April of 1993, Moore, McVeigh and Anderson attended a gun show in 

Tulsa, Oklahoma. It was at this gun show that McVeigh met Andreas Strassmeir. 

Mc Veigh said that Strassmeir would provide a "safe house" if necessru:y. McVeigh 

referred to Strassmeir as "Andy the German" and said that Strassmeir was "head of 

security at some backwoods place in Oklahoma." __ 
I 'I '13 {Pu:) 

15. McVeigh said that in the summer of 1~, Moore supplied him with the 

explosive known as "Kinestik." According to a Memorandum prepared by McVeigh's 

defense counsel, McVeigh used this Kinestik as a detonator for his bomb. McVeigh said 

that when Moore furnished the Kinestiks Moore said that he (Moore) knew that Mc Veigh 

"would put them to good use." A true and correct copy of that Memorandum from 

McVeigh's defense counsel is attached hereto as Exhibit D. 

16. In October of 1993, Moore and McVeigh attend a gun show in Knob Creek, 

Kentucky. At this gun show, McVeigh had the opportunity to make contact with about 20 

people who were bomb experts. McVeigh told me that he himself had no knowledge 

about how to construct a bomb, but that he always wanted to gain more knowledge about 

how to construct bombs. ,.---~ /-ru.t 
.:Z::-r1.,e.rf ;t I Z here ' --

17. From roughly September 30th until early November 1994, McVeigh 

gathered all the components for a bomb. These included: the Kinestik Roger Moore 
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provided to detonate a bomb, explosives from the Marion, Kansas quarry, two tons of 

ammonium nitrate fertilizer, twelve 55 gallon barrels (6 being black metal and 6 being 

white plastic) to hold the fertilizer, 3 barrrels ofnitromethane which McVeigh purchased • 

in Texas, and 4 inch x 4 inch x 8 foot treated wooden poles used to secure the barrels in 

the Ryder truck. It was after Mc Veigh had assembled the components for a bomb that he 

asked me to rob Roger Moore. 

18. On November 1, 1994, McVeigh approached me about robbing Moore. 

Initially, I refused. McVeigh threatened to harm both me and my family ifI did not rob 

Roger Moore. Mc Veigh then went in to great detail about the case with which the 

robbery would be carried out He says that "it will be much easier than you think. Moore 

will be like a kitten and will give you absolutely no trouble at all - just trust me." 

19. At this point, I said "If it is that easy, then why don't you do it yourself 

instead of the two ofus?" McVeigh then said: "You're going to be doing it by yourself. I 

will be in New York with an alibi and since Roger doesn't know you, any investigation 

will come to an end." Instead ofNew York, I later discovered that McVeigh's alibi 

would be his presence at a gun show in Ohio when the robbery took place. 

20. McVeigh went on to give me the following details about the robbery: It had 

to be done on Saturday, November 5, 1994; Karen Anderson, Moore's girlfriend, would 
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be leaving at 5:00 p.m. on Friday, November 4, 1994 driving their new white Astto van; 

Karen would be gone all weekend to a gun show in Shreveport, Louisiana; Roger Moore 

would be home alone; and Moore would walk out of his house at 9:00 a.m. on the 

morning of November 5, 1994, where I was to be waiting for him. 

21. I was also told by Mcveigh that the telephone line to Moore's house was 

underground but comes up on the east side wall of the home and that I was to cut it where 

it enters the box. McVeigh said that Moore's older white camper van would be sitting 

right in front of the door under the carport for easy loading of the items taken in the 

robbery. 

22. As for what was to be taken, I was instructed by Mc Veigh not to take 

anything belonging to Karen Anderson. Mc Veigh said that Moore had guns in his 

bedroom closets, cash in a filing cabinet and so on. In addition, McVeigh said that Moore 

did not have a list of serial numbers for these particular guns. 

23. On November 5, 1994, I arrived at Moore's home about 5:00 a.m. and cut 

the telephone line. I then stood at the designated comer of Moore's home and waited. 

Moore appeared at the time McVeigh said and, as per McVeigh's instructions, I told 

Moore to get down and crawl back into his home on his hands and knees, where I tied 
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him up. I then gathered Moore's belongings into his van, which was conveniently parked 

next to the door. 

24. Among the things that I took from Moore was a box containing tubes of 

nitromethane, which form part of the binary explosive Kinestik. This was the box of . ,g 
explosives recently discovered at my Herington, Kansas ~ home and seized by the 

FBI. I hid those explosives at my home after the bombing. Although Moore denies ever 

having had Kinestik, these explosives that I took that day were in a box addressed to 

"Robert Miller," which was Moore's alias. I also have no doubt that Moore's fingerprints 

are on that box and/or those explosives. 

25. McVeigh's share of the robbery was to be $2,000. I was to keep the 

remaining money, which was approximately $35,000 and all other property. But later, 

without my knowledge, Mc Veigh gave about one-third of the 77 guns taken in the Moore 

robbery to Michael Fortier. I was suppose to keep the rest of the guns. Attached hereto 

as Exhibit E is a true and correct copy of the Investigative Memorandum done on Roger 

Moore by Roland Leeds from information obtained by the FBI, including Moore's 

statement to his attorney that he (Moore) would not be prosecuted as a result of the 

Oklahoma City bombing because he was a "protected witness." 
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26. When I returned to Kansas following the robbery, I was surprised to learn 

that Mc Veigh already knew that it had been carried out I never knew how McV eigh had 

known that I had gone through with the Moore robbery. In fact, McVeigh seems to have 

a way of knowing at all times where I was and what I was doing. 

27. I never knew what McVeigh's plans were with respect to a target for his 

bomb. I did know, however, that it was to be carried out on Thanksgiving, Christmas, or 

New Year's Day, which is why I left for the Philippines in mid November of 1994. 

28. I did not want to be present when and ifMcVeigh did explode a bomb. 

Consequently, I left for the Philippines to be out of the country. 

29. While in the Philippines, I never heard any news or media report of a 

bombing in the United States. I assumed that since there had been no bombing Mc Veigh 

must have come to his senses. So I returned to the United States on the evening of 

January 16, 1995. 

30. Upon my return to the United States from the Philippines, McVeigh 

contacted me about eight hours later. Again, he somehow knew that I had returned from 

the Philippines and where I was staying. 

31. In late January of 1995, I met McVeigh at the Sunset Motel in Junction 

City, Kansas. It was at this time that I learned McVeigh had given Fortier some of 

Moore's guns. It was also at this time that I learned the reason for the Moore robbery. 
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Mc Veigh told me that the robbery was "staged" and that Roger Moore was part of 

McVeigh's plot. McVeigh said that I was chosen to carry out the robbery so that if 

Moore was polygraphed he could truthfully testify that he did not know the robber. 

32. McVeigh also said that he and Moore came up with the plan to stage a 

robbery so that if any investigation of the bombing tracked back to Moore, Moore could 

claim that he was the victim of a home robbery rather than a supplier of funds and 

explosives used to carry out the attack. Mc Veigh specifically told me that the purpose of 
;,fi'il) 

the robbery was so nobody could link Moore to McVeigh's,_'m:iiithe bombing. Attached 

hereto as Exht"bit Dis a true and correct copy ofa Memorandum from McVeigh's 

attorneys documenting his involvement with Roger Moore, including Moore having 

provided McVeigh with the K.inestiks and McVeigh's threat to "sink Roger Moore" if 

Moore testified against Mc Veigh. It was shortly after this time that I learned that there 

had been a change in targets for the bombing. 

33. McVeigh was extremely upset and angry. There, in what I believe was an 

accidental slip of the tongue, Mc Veigh revealed the identity of a high-ranking FBI 

official who was apparently directing McVeigh in the bomb plot. The name McVeigh let 

slip was Larry Potts - lead FBI agent at Ruby Ridge. McVeigh said he believed Potts was 

manipulating him, and forcing him "to go off script," which I understood meant to change 
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the target of the bombing. That was the only time that l ever heard Mc Veigh refer to 

Larry Potts in that context. 

34. I understood from McVeigh's comments that no bombing had taken place 

during my absence in the Philippines because the target had been changed, that Potts had 

had something to do with the change in targets and that Michael Fortier had backed out of 

the bombing plot. McVeigh said that "he [McVeigh] would get even by using the first 

blow as a diversion for his second." McVeigh did not, however, reveal to me either of his 

targets. 

35. On the morning of April 18, I 995, I was at Geary Lake and helped 

McVeigh construct a bomb. The bomb that l helped McVeigh build that morning did not 

resemble in any fashion the bomb McVeigh described in the book American Terrorist. 

The bomb we constructed was comprised of the metal and white plastic barrels which I 

previously mentioned. There were no blue plastic barrels. The bomb was in a V shape, 

not a backward J shape and it took up only about half of the truck, not almost the entire 

truck as McVeigh's design would require as described in American Terrorist. 

36. The ammonium nitrate fertilizer used in the bomb was a problem. It had 

been exposed to water or moisture as a result of being stored since its purchase in the fall 

of 1994. Consequently, much of the fertilizer had solidified so that it was lumpy. 

McVeigh broke the bags of solidified fertilizer into smaller chunks and dropped them 
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into the barrels. This worked well for the metal barrels with removable tops, but the 

lumpy fertilizer was a problem for the white plastic barrels, which could only be accessed 

by a small 3 inch bunghole. McVeigh shoved smaller solidified chunks of ammonia 

nitrate fertilizer into these plastic barrels through the bungholes. 

37. I poured the nitromethane into the barrels. Neither I nor McVeigh mixed or 

attempted to mix the fertilizer and nitromethane. McVeigh then placed one of the 

Kinestiks he had received from Roger Moore in each barrel. McVeigh also placed one 

stick ofTovex we had taken from the Kansas quarry in each barrel along with the 

Kinestik. 
were userl a.,,,I llo iii:}) 

38. Altogether, between 90 and 92 fifty pound bags offertili~nt into the ,.c; .;) 
h r.veAte e 

barrels. To the rear of the V formed by the barrels, we stacked the remaining t;;ri;;;_gs of 

ammonium nitrate fertilizer that had been soaked in fuel oil since there was not enough 

nitormethane. The treated wooden poles were nailed to the floor of the truck to keep the 

barrels from shifting. As I mentioned earlier, I do not know what McVeigh did with the 

other 7-1/2 cases ofTovex taken from the Marion Quarry and not used in the construction 

of that bomb at Geary Lake on the morning of April 18, 1995, but McVeigh was planning 

another bombing later. 

39. Attached hereto as Exhibit Fare three sketches I made of various bomb 

configurations. Figure number one is the version of the bomb which Lori Fortier said that 
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McVeigh had described to her. She told about this at the trial. If! am not mistaken, I 

think Lori testified that the open face of this V shaped bomb was pointed towards the 

Murrah Building. IfI also remember correctly, Lori said that McVeigh illustrated the 

shape of this bomb in her home by using soup cans to represent the barrels containing 

fertilizer. 

40. Figure two is the bomb that McVeigh and I built at Geary Lake on April 18, 

1995. It consists ofbarrels arranged as I have drawn them, with the ten bags of 

ammonium nitrate fertilizer soaked in fuel oil stacked at the bottom of the V. The treated 

poles we nailed to the bed of the truck to prevent the barrels from shifting are also drawn 

on this figure. 

r£i!} 41. Figure 3 is the bomb McVeigh describes in the book American Terrorist. 
#ot,·ee f"he .;f,..//arrfy ro -

Exhibit F,is a photograph of the damage done to the Murrah Building by the explosion. 

42. Not only did the bomb McVeigh described in American Terrorist not 

resemble the one we built on the morning of April 18, 1995, the bomb McVeigh 

described is larger and thus required more bomb making materials than what was in the 

Herington storage shed. The bomb Mc Veigh described also displayed a level of expertise 

and sophistication which neither McVeigh nor I had in building a bomb. 

43. In fact, I was present when McVeigh attempted to construct and detonate an 

ammonium nitrate bomb using a one gallon plastic container. McVeigh used Tovex as a 
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detonator for that bomb, but the only thing that exploded was the Tovex. It blew the 

fertilizer all over the ground. The fertilizer did not explode. 

44. IwasnotpresentwithMcVeighonApril 17, 1995, when he picked up a20 

foot Ryder truck. Furthermore, I never saw or spoke with Mc Veigh after he left Geary 

Lake on the morning of April 18, 1995. I was not with him in Oklahoma City on April 

19, 1995. 

41. Neither do I know the identities of the individuals seen with McVeigh on 

April 17, 1995, when he obtained the Ryder truck or in Oklahoma City on the rooming of 

April 19, 1995, when he drove that truck to the Murrah Building. I likewise had no 

knowledge as to McVeigh's target that rooming. 

42. The only indication I had from McVeigh about the identity of his target was 

that he "wanted to make a statement" and that he was targeting some structure. I did not 

discover that the Murrah Building was the target until news of the bombing appeared on 

television. 

43. 

&} -r/i,,,r,rdo.y, April zo 'I"-' 

On Fri~ ail, 1995, I went to the Herington, Kansas storage shed 

where McVeigh kept some of his things. In that shed, I found the rear license plate from 

the yellow Mercury McVeigh was driving when he was arrested after the bombing. I also 

found at least one hand grenade. The license plate and hand grenade I threw into a nearby 

river, ,,,,., /'°r/d«y ,,,,,,,..,.,-,,j rAe 2-1Lt-. <fii_) 
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44. That license plate was on the Mercury when I followed Mc Veigh to 

Oklahoma City prior to the bombing. We left the Mercury there to be used by McVeigh 

as a getaway car. However, Mc Veigh removed the plate and brought it back to Kansas. 

45. To this day, I have never understood why McVeigh removed that license 

plate, which eventually led to his arrest, brought that plate back to Kansas and 
h,s<e:V 

deliberately left it in that storage shed among~ personal possessions. 

46. On Friday, April 21, 1995, I heard my name mentioned on the radio in 

conjunction with the bombing. I also heard Attorney General Janet Reno say that the 

Department of Justice would be seeking the death penalty for anyone associated with the 

bombing. 

47. Upon hearing that, I panicked and thought this would certainly be a case in 

which the FBI would shoot first and ask questions later. So I told my wife to grab our 

daughter because we needed to go to the police station. It was my belief that it would be 

the safest place to be when the FBI came for me. 

45. Finally, on the morning of April 21, 1995, I also hid the case of e;l?losives 
§_om__ponef'li"S ~ <!.ompo,,enf.r @ 
Yuiken from Roger Moore under my Kansas home. Those explosi~ an important 

piece of evidence clearly linking Moore to Mc Veigh and the bombing. I never imagined 

that once these explosives were seized by the FBI, Moore's involvement would remain 

hidden to this day. 
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48. The statements set forth hereinabove are based upon personal knowledge. 

Executed under penalty of perjury this oqtb. day of February, 2007 at Florence 

Colorado. 

No. 08157-031 
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CERTIFICATE OF SERVICE 

I HEREBY CERTIFY that on thel6ft<lay ofFebruary, 2007, I caused a true and 

correct copy of the foregoing DECLARATION OF TERRY LYNN NICHOLS to be 

served via U.S. mail, postage prepaid, upon the following: 

Carlie Christensen 
Assistant United States Attorney 
185 South State Street, Suite 400 
Salt Lake City, UT. 84111 
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EXHIBIT A 

f. 
' 



l,l/20/06 11, 13'' F.U 2020.l.HS>O 
---' 

On November 17, 2006, Chainnan Rohrabacher renewed his request for a visit with you. 
Previously, you had declined a request to rtieet with him to discuss a connection between the 
l>hilippinesandtheOldahomaCitybombing. -rf{e.,-.,_ ,r nP "-<nr=+r«?,-.. 

It is entirely your decision whether you would like to meet with Chairman Rohrabacher, 
and neither your acceptance nor your refusal to meet will affect the conditions of your 
confinement, or any other rights, privileges, or obligations. Please sign below to indicate that 
you have either agreed to meet with the Chairman, or declined to meet with the. Chainnal:!. 

!fyou choose to meet with the Cbaln:r,a:n, you should be advised that the scheduling and 
logistics of the meeting will be at the discretion of the Federal Buremi of Prisons (BOP). 

I accept the meeting with Chairman Robrabacber: 
Terry Nichols Date 

I decline to meet with Chainnan Rohrabacher: 

Sigi)aturofB{YPO ciai 
/ 

Date 

' 
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. , 

t 'DCNO 009256001-1 l 
\02 (R.ev. 3•10-82) 

FE'DEIU\L BllREAU OF INVEST!Gl\.TION 

Date of transcription 5/27/95 

ROGER. E. MOORE, white, male, date of l:>irtl:> December 20, 
1934, 6435 Albert Pike Road, !!.oya.l, Arlcaansas, telephone number 
(501) 767-2431, was advised of the identities of the interll'iewing 
Agents and that be was being re-oontac:ted in order that he m.i5,ht 
provide additional information r~ the investigation of the 
bombing of the ALFRED P, MORRAH FBDERA!, BUILDING, Oklahoma City, 
Oklahoma, OJ:t April 19, 1995. MOORE had voluntarily appeared at 
the !lot Springs, Arkansas Office of the FBI, and thereafter;· 
provided the following informat.ioi>.i 

He had lived· in the Fort i:.auclerdale, Florida area from 
about lll6,5 through 1986, l!e etiil"niaintains a residence at 
2555 Southeast 13th Street, l?Olt\Pano, Florida, telephone nUllll:>er 
(507) 388•0173, where he wife, CAROL MOORE, resides. 

In 1986 be mcwed to tbe Rot Springs, Arkansas area and 
lived on Tilllber Lake Drive until about two and a half years ago 
When he moved to hii, currant residence, which is a ten-acre farm. 
KAREN ANDER.SO!j..J.;i/\r,es with him at his =:rent address. She also 
handles all office type procedures for his business, which is 
either ca_yed •AMERICIUI! 1'SSAULT COMPANY• or "THE Cl\NDY STOlll •• 

, ' In the late 19B Os, he started going to gw,. ehows and 
had a few long 9UllS that be sold there. Due to gun regulations, 
he decided that a good hobby and side line ';JOuld be to sell 
accessories for weapons and ammunition, lie gets most of his 
products from either NATO or us ~T10N StlRPLUS, lie often 
obtains these supplies· fXOlll' th<t SMdi-e,:,· <>£ •• P'o.,,,.,.,e c;,,a.. S,,:,w- i,n 
Las Vegas or the l<llob creek, Kentucky, sun show. lie primarily 
sells ammunition in the calibers: .308, ,223, ,30-06, and ,SO 
caliber. At the pe;,k of his suc,;,ese a few years ago, be probably 
netted $40,000 ,to $50,000 on this b1>.einess, Although be does 
mlilke money on the l:>usiness, he does it primarily as a hobby since 
he was previously successful and does not really need the money. 
l!e has been· around weapons all bis life and was an ru:ma.ment 
sergeant and Captain of the Rifle Team in the UNITED . STATES AIR 
FOR.CB, 

Investigation on 5/19/95 at Hot Springs, AR File# l74A•OC·S6120 D-9256 
SIi.a JONATHAN R. !!ERSiw:Y, MAR.IC A, JESSIE, J'.11MES E, JU00 

l:>y and JOHN R, RIPl?ARD JIU{/wj Date dictated 5/24/95 

Tl!is document contains neither reeommendations nor conclusions of the FBI. It 
is the property of the FBl and is loaned to your agency, it and its contents 
are not to J:>e distributed outside your agency. 

ExhibitB 
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= 0092s6001-2 l 
~- l02a !Rev. ll•lS-83) 

l 74A•OC·56l20 

continuation of FD•30.! of ROGER MOORE, On 5/19/95, Page 2 

lie met TIMOT!iY MC VlilIGJI :in January 1993, at a gun show. 
This sbow was at the Armory on state highway 84 in 
Fort Lauderdale, Florida. t'!C VEIGJI sold flags, books, uniforms, 
"White Power• T-shirts and oc,pies of the •TUrner :r>iuies. • He 
bought a rebel flag and a olook front MC VlillGI!, t'!C VEIGI! told him 
t:ha.t he (MC Vlil!Gl!) had recently been to gun shows on the Eastern 
Seaboard where he had sold .308 caliber amnnmition. 

Upon Yisitin.g with MC· VEIG!i at the l\rmory, he learned 
tbat MC VEIGII was going to al:IOther gun show at •D:!.=er '!Oay, • 
which is at coconut Grov-e, Florida. MC ~GIi a1ready-bad 
reserved a table at that gun show and offered to. allow MOORE to 
wae half of the table. Since 'tllis' is a very desirable show, 
MOORE acoepted the offer. MC VlilIGI! told him he was staying with 
his sister in Hollywood, Florida, and gave MOO!cE his sister• s 

. telepbone number, MC VEIGH indicated that his sister• s husband 
was an electrical contractor anct MC VlllG!! was working fa.r: the 
contractor. 

l!e ~ saw MC Vl!:IGJI about four weeks later at the 
•n:inner·~,l'~gun show, coconut Grove, Florida, where both of them 
sold fr""Jf the same table. MC VEIGK paid the $SO fee for the 
table ..ua did not ask MOORE to pay half. MOORE'S wife, CAROL, 
prov-:1.¥<:l sandwic:ib.es for MC VlillGH. MC Vll::tGIR drove a hlue 
Cheffolet Qli:O with New York tags on it, :svery time he saw 
MC VEIGH, MC V:EIG!l was dri Ying this vehicle and s.eemed to be 
carrying all his belongs in it, In one letter, MC VEtG!l adrlsed 
hs had put a Michigan tag on the vehicle, :but MOORE neYer saw 
that eag. l'IC Vl!l'!!WI· ±m!,i-cated> that be- l>"t the ~- tag; on the 
vehicle as MC VEIG!! was visiting a friend from the military in 
Michigan. 

ln ,'Y'isiting with MC VEIG!!, MC VE:IGH seemed very 
interested in the world money supply, •white power,• and the 
•=er Diaries.• 

After the "D:i.=er KeY" gun show, he believes thst 
MC Vll:IGR :returned to Rollywood, Florida. Prior to l'IC VEIGH• s 
departure, MOORJl extended an invitation to MC VEIGR to stop by 
his ranch in Arkansas as MC! VEIGH bad mentioned travelling in the 
western Un.ited States. In April 1993, at the TUlsa, Oklahoma, 
gun show, MOORE ran into MC VEIGR again. MC VEIG!i did not have a 
booth at this gun show and just walked !lround looking at elthihits 
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and talking to people. MC VEIGJ! always wore his full u.s. Army 
Desert Storm uniform when attending sun shows. He does not know 
if MC VEIG!! purchased anything at this gun show, 

Toward the end of the Tulsa· gun show, he asked MC VEIGll 
where he was going and MC VEIGI! indicated out west. Since 
!lot Springe was not too far away from TU:Lsa, MOORE invited 
MC VtIGR to stop by his ranch and MC VEIGl! indicated he would do 
so. lie does not rememl:>er if MC VEI(l!{ fol.lowed him (MOORE) to the 
Hot Springs, Arkansas, ranch or not; how<Wer, their mutual 
arrivals at t.he ranch were fairly close in time. 

MC VEIGK stayed alxmt t'wi> and a half day,. with him and 
lQ\.REl)l AlibERSO.N at the ranch. During that visit, MC VEIGl! took 
over the house. An """""Ple of this is MC liEIGH' s going to the 
1;.itahen and fixing his own meals and eating whatever he wanted· to 
out of the refrigerator. This somewhat i=itated MOORE; however, 
he said nothing about it to MC VEIGl!. MC VEIG!l also did a lot of 
reading of magadnes, sueh as Time, U.S. News and World Report, 
Soldier of Fo.i:;:t::,.,ae, li'irearms Journal, NRA Magazine, and travel 
magazines. ~c: VKIGH was very •antsy• as well u being intent on 
whatever i,.;:, was reading or discussing, MC Vl!IG!I was "hyper• on 
l:>laak he£1copters and also the Turner Diaries. MC VEIGl! tried to 
get MOQlUl: to read the Tinner Diaries and MOORE, read about three 
chapters and qo.it. MOORE does receive the magazine •Spot Light,• 
l:>ut MC VEIGH did not subscribe to it for him. Someone else sent 
him the subscription. 

~ A'l'll:ll!RSON bac! Me 11:lnGH he,ip her wd,th odd j.ol:>s in 
the yard. ANDERSON also had MC VElG!I hl>lp her put some >M-60 
kits• together. The M-60 initiators included in these kits were 
purchased used; therefore, it was necessary for MC VEIGR to 
COll!Pletely take them apart and refurbish them prior eo including 
them in the kits. MOORE told KAREN that she shoUld not make a 
house gues-t work like tbat. MC VEIG!I may.have over hear,fthis 
conversation, because shortly thereafter, MC VEIG.!1 suddenly said 
he was leaving, MC VEIGH said he was prol:>ably headed out west. 

In mid-Septeml:>er 19n, at the Soldiers of Fort,me gun 
show in Las Vegas, Nevada, he again ran into MC VElG.!I. CAROL 
MOORE was with him (!I.OGER MOOR.El at this sun show. This is the 
biggest gun shoW in the nation. On the first night, he allowed 
MC VEIG!l to sleep on the floor in ehe motel roam with he and his 
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wife. It was during this sbow that he observed the previously 
mentioned incident, wherein MC VEIGli c:,verbea:rd someone talking 
use the word •patriot.• Upon hearing tllis word, MC VEIG!! made a 
point of running after this individual and bad a conversation 
with that person. MOORE had noticed some type of law enforcement 
badge under the coat of this individual and was coricerned that 
MC VEIGH's actions would reflect negatively on MOOR!ll. AS a 
result, he called MC VEIGI! down and told MC VEIGH not to get into 
discussions about: controversial topi=, as it would cause both of 
them to get thrown out of the gun show. This angered MC VEIGl! 
and they had' an' argument. Ile then told MC VEIG!l that MC VE!Gli 
could not' 'spend the night in thair motel room. lie did not see 
MC VEIGH again at the convention •after this. 

The first week of october 1!193, he again saw MC VEIGH 
at the KNOB C!neek, ~, gun show. Tbd.s i& a' ""'11'· big show· 
with·.;, l<>t'·~--ib:l:t1,; inc-l\;i"t'!~ ~- 211'·~·,·:wbo a,;-e 
eoc;perts.. ia l:>Gmbs-. He does not Jcnow whether MC VEIGH talked to 
any of tbese people about b01!1b malq.,,g or not as he did not heve 
much contact wij;h,,MC <VEJ:Gl! at this shew. He did n<>t see 
MC VEIG!!'" veftfole on tbiB occasion. MC VEIGI! primarily talked 
t:o l<'J\Rl!N '®ERSON at this show. 

,... Since be (MOO!Ui:) spends mid·I>ecemt>ar through March in 
Florida', he did not see MC 111mm when MC VEIG!I vii>ited the ranch, 
in Arkansas, in late January 19i4, KAaEN ANDl!lRSON did call and 
tell him that MC 111mm just showed up at the ranch, KAl1ffl 
ANDERSON was the only one at the ranch at that time, and MC VEIG!I 
coulcl:'' have lot>ke'i! 1'hr0>\i~i!>1lt: the res-1.dellea wbe:n A'NPE&SO"' was 
outside feeding the livestock. t>uring no visit d:f.d MOO!Ul ever 
show MC VEIGll any of bis weapons collection, which was behind 
closet doors in the master bedroom. It would have :been easy for 
MC 11E!Gl!. to open those dJ:>ors; however, and see the entire 
collection. • 

He never beard MC: VEIG!! talk of girlfriends and had no 
reason to believe MC VEIGK had any :romantic interest in !<AREN -
ANOERSON. He thinks MC WIG!! possibly came to the ralleh when 
MOoRli! was not there as MC VEIGl! was either needing a place to 
st.ay or possibly to •ca&e• the rall.Ch. MC VEIG!! was always broke, 
MC VEIGI! never mentioned any friends or names of friends. 
MCVEIGH would often talk of going into remote areas and camping. 
Re was needing an •alice pack• and •space blankets• at one time, 
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at one of the gun shows. This is consistent with a om,iper•s 
needs. MC IIEIGl! had a good knowledge of weaponry, but MOORS 
disagreed with him on sesnaral points. Ke never heard MC VEIGR 
talk of making a bomb. He offered to let MC VEIG!! cal1 him 
collect, however, MC VEIG!! never did so. lie knows of no 
telephone calls that MC VE!Glt tnade from the ranch in Arkansas. 

The J.ast time he saw MC VEIGH was on MC VEIG!I • s third 
visit to the ranch in Arkansas, which was l:>etween mid-April and 
the end of May .1994. This v:l.si t wa$ before a vacation he took 
beginning in· June 1994. MC VEIG!! appeared unannounced on this 
occasion. MC VEIGH mentioned that he bad a friend from Fort 
Riley, !Cansas, that was in Micliigan, that .be had been living With 
for a whi1e. He believes MC WIG!! was on his way from Ki.ngml,n, 
l\rizona to New York. This may have been the occasion when 
MC VEIG!! went back to New·York in relation to some type of estate 
settlement. MC VEIG!I mentioned in a letter he was going to get 
$500 from some relative' s estate. MC VEIGll stayed for two days 
on tlti.s visit in Arkansas . • 

_ _,,.., .... "T 1 •• 

• There was a noticeable change in MC Vl!!GH when he 
visited ~,this occasion in the la:te. apragi•<>:i.'is-~. MC WIG!!'. 
wanted to/.sleep where he could look out the windows to sae if 
anyone was approaching the residence. He also slept with a gun 
under his pillow. MC VEIG!! normally had in his possession a . 45 
caliber hand gun, but on this occasion had aclde4 ... 1"'~34, .. ~. 
This was the occasion he previously mentioned, where:l.n MC vr.cGI!! 
was out in the drivewa,y r.aa,king the ro~ 'O\it ·c,f tile automatic 
"""apon onto the driveway in a rapM! ma,,s,,i,,r. MC V:.:XGII waa, v,ery 
angry about the April U93, Federal Agent's act:lons against t.he 
Branch Davidians in Waco, Texas . 

. He r,ca11s MC VEIGR left abruptly after two days, :but 
he does not remember an altercation between himse1f and MC VEIGH. 
MC VEIG!i said be was going to observe the Russian troop vehicles 
and assault vehiclea that were being'brought into the 
United States and were at saucier, Mississippi, or at Gulfport, 
Mississippi. 'I'bereafter, MC VEIGH was suppose to 90 to work 
again for his brother•in-law in Hollywood, Florida. '.!'.bat is t.he 
last time he ssw MC VEIG!I i<I- p.,.,.,.,.n. 

9248 

. .,., 

Page 5 



I 

::NO 009256001•6 J 
~v-302a (Rev, 11•15-83) 

174A-OC·S6120 

Continuation of· FD-302 of ROGER MOORE, on 5/19/95, Page 6 

!!is only means of contact with MC VEIG!! was either when -
. ~GI! w<l>Ul;<i< caU or through letters. !'le never had a telephone 

r,, r for MC VEIGli, Ha recalls the address he always sent • 
letters to MC VEIGH was something like l 711 Stocleton Rill Drive, 
Kingman, Ai:-izona, but that he relied on KllIUlN ANDEl<SON to provide 
the exact address . 

About 30 days after MC Vl!IGJ!'s last visit to the ranch 
in Arkansas, MC VEIG!l. wrote a letter to MOOU advising that he 
had retw:ned to the Kingman, Arizona area and had taken l!ighway 
I-10 back from Florida to Arizona. 

lie was robbed at gun·point on Novembers, 1994, and 
MC VEIGJ!'was a suspect that he mentioned to the Sheriff'• Office 
thet investigated this robbery. 'l.'he person he observed as the 
,;obber was not MC VEIG!!, but he suspects that MC VEIG!! set the 
rol:ibel:y up. He believes this because of the few people who had 
visited MDORE's residence. MC VEIGl! was the only individual that 
MOOR.li has net known a long time, who has visited the ranch. 
Additionally, !=lle,n:obl>ery was a military t)!pe action, which was 
COllSistent witil MC Vli:!GH'B personality. The robber had SOllle 
knowledge pf what to look for in the resiliel1ce, but did ask some 
questions{ The :rol:>ber took all of the long guni,, but left some 
of the )land guns, which were in plain sight. 'Ihis >1as unusual 
and he· could not account for any pattern in this regard. It was 
also ·W'lusual that the rol:>ber took ve,;y few things out. of l'JlJU!:N 
l\NOERSON I s room. 

Tl'le robber$· uftd MOORE ' s van to make tb.eir get -av 
frO!II the residence. They drove it a short distance away and then 
evidently t:ransferi:'ed items to another vehicle, In the van, 
ANDER.SON had made a atorase area out of fabric, This consisted 
of pockets sew,, on a large piece of fabric which was stretched 
from the ceiling down to a counter. In one of the tO]?. pockets 
was the list of sarial. numl:!e,s for all of MOORE' s >1aapons. He 
kept it with him wb.en he was in Florida so that it would not· be 
with the weapons in case they were stolen. Also in this same 
pocket was an envelope containing about $500, Since the rol:>l:>ers 
took cash and jewelry from the residence, it was unusual that 
they did not take the cash from this pocket. It is losical thet 
they would >1al'lt to take the list of serial numben• to ~ep the 
weapons from beins entered. into law enforcement eOtllpUters. 
Another unusual thing ahout the robbe,;y related to the fact that 
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the lug-1'11llt:s o,,. one- wheeiL--=-the. :v-.an were lM>sened. Whan he 
discovered this, he looked a.t the lug wrendb. and noticed that 
there was mud on it, whieh was consistent with the area Where the 
van was recovered. lie can not imagine wl:ry the robbers would take 
time to loosen those nuts. 

Bis neighbors did not actually see the robbers the 
night before the rohbezy; however, they reported that their dogs ~ 
had· ba:rked--mi:,re-tnen·umial. 'l'b>e-Glli}'-peo:'SC>n·-ll""ffl, • .tJ>e. --~ 
knew that ~ ANDElRSON was going ·to be IJ(l)ne that;.-el<end- was. . 
the local gun dealer named BOB, who runs BOB'S GON SHOP . BOE! is 
a white, male, abQUt 35 years of age, 300 pounds, and about 
6 feet tall. It is common for· BOB' t:o inquire of nREN ANDERSON 
about her attendance at gun shows, as BOB also goes to the gun 
shows. 

The boots that the :z:-obher wore were made of a grey 
leather, that was either suede, or leather which had been turned 
inside out. • The boots only came al:>out half as far up the leg as 
do combat boots. ~ cQUld not see the soles of the boots. ,.,....--.• 

<:lt:her than MC: WIGH, .9CO'l".n WATSON is about the only 
non•fM!lil;(.mernber who has .. stayed at his ranch. WATSON is a long 
tillle friebd who is a county Agriculture Agent from Saint Francis, 
Minnesota. WATSON is white, msle, al:>out 32 years of age. 

l!e has contaoted numerous other people who have been 
victimized by armed robbers in the area that he resides and 
tO!Jet>har t.hey hsN<, """°" -up,.wi.th. a. uo.,.oM rewa>::d J;or ~ robber. 
He wrote MC: VEICll! a letter and told him about this reward and 
tried to get ll!C VllIGll to come to Arkansas. lie believed if he 
could get MC IIEIGI! to meet with him face to face, be co\dld tell 
from MC VEIG!i • s actions whether or not MC VEIGH was involved in 
the robbery. 'l'liis was also the reason that he continued to write 
MC VEIGI! lett.ers. Some of those letters bad rhetc:lric :tn them 
that he thought would convil:loe MC VEIG!t that he (MOORE) was in 
line with MC VEIGll's New World Order type ideas. lie wrote to 
MC VEIGI! at the Kin911l11Xl address and it took alx>ut a month to get 
a response frOlll MC VEIGH. lie believes the first response he got 
from MC Vlr.tGll was the letter that MOORE recently found in his van 
and provided to the FBI. This letter was postmarked January 12, 
1995. 
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With regard to other victims of armed robberies in the 
same time frame as his, he contacted the Arkansas Pawn Brokers 
Association and learned of three pawn shops that were robbed in a 
similar manner in Arkansas, as well as a doctor who lives in 
Mountain l!Ome, Arkansas. Also a RDN WINI<t,E, Prattsville, 
Arkansas, was victitnized. • 

In the letter postmarked January 12, 1995, MC VEIG!! 
provides a detailed story of a black sedan t,:ying to run MC VE!GH 
off the road, and MC VEIGH prOVidir)g his thoµgb.ts on who might 
have robbed MOORE. It is =sual that MC VEIG!! would not want to 
c0111e work on a $30, ooo reward as MC. WJ:Gl! always need mt>ney. In 
MC Vlli!Gl!'s letter, he refers t,f MOORE'S •01t1aho111a problem.• 
This refers to MOORE' s arrest by OXL!>JlOMl\ !IIGRWAY PATROL on 
October 27, 1993, which MOORE believes was Ullfouncled and 
eventually was reduced to a misdemeanor offense. MOORE believes 
that the reason ths OKLA!!OMA l!IG!OO\.Y PATIWI., stopped him was due 
to a case of mistaken identity. They then f0Ulld a weapon that he 
carries in his vehicle that was loaded and obarged him with 
carrying a load!!,d.,.weapon. 

·' :""" 

_/ffe responded to MC V&IG!!•s· letter, postmarked 
January lif, 1995, and continued to try to lure MC VlUG!! back to 
Arkansas/ He has no CC/PY of the letter which be sent to 
MC WIGil, and in fact, had no copies of any letters between 
himself and MC WIG!!, except the letter V!hich he furnished to tha 
FBI previously. He believes that MC WJ:G!I then eent hi111 another 
letter, because of the letter which be (MOORE) wrote ill April, 
J.9SIS, ·eo MC Vl!l:tGH ,m;,ci:. •-t,s <l>btt •t•m ua!iling y;owc- l.el:.t.er and 
answering it? for? .• 

MOORE was previously shown a copy of this letter by 
SA MARK JESSIE and provided sn explanation as to portions of the 
letter. He further explained that in the letter where the term 
•patriot" is used, this mea,:,s someone who is interested in strict 
interpretation of the united States Constitution. When be 
111entioned in the letter •our security baa been C0111Promised, • he 
is talking about the minimal security measures at the ranch, 
which were known to MC VEIGII. The quote •two super leads". 
referred to MOOIUil's learning of two additional persons wbl:> were 
victims of similar armed robberies. 
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The last letter he received from MC VEIGa was in about 
March l.995. 'Xbere was no mention of any upcaming big event or 
possible bombing. Be has never heard MCVEIGH talk about 
purchasing ar,y land in Missouri or elsewhere. Since MC VEIG!i ..,.s 
always broke and seldom worked, that would have bee:n an 
unrealistic idea fr01n MC VEIGH. 

Re first retne1!1bers hearing of ST!!Vli COLBEI\N in ahcut 
the Fall of J.9!12. Re recalls .KARiN ·ANPERSON talking to him about 
a delivecy problem involving ammunition that COLBERN had ordered. 
This was an order for a.canister of .so cal_iper ammunition )?y 
COLBERli. COL13ERN bad provided a !>Ost Office ~ and Ul'.S will. 
only ship to a street address. several telephone calls betlff!en 
COLBli:llN and KAREN ANDERSON occurred during this period of time. 
COLBERN ordered another canister of .so caliber ammunition again 
sometime in l.993. 

KA1!EN ANDERSoN talked to COtBERN telephonically t110re 
than he did. Nei!;tier he nor ANDBRSON ever personally met 
COLBERN, Re .tit!i<ed to COLBERN three or four times on occasion 
when ANDERSON was not party to a portion of the telephone call. 
Often w~ANOERSON was talking to COidlE!Ui, he would have a 
tecbt!ioal question about aminunition or other matters and ANO!RSON 
would have MOORE telephonically talk to COLBERN a:bout those 
matters. 

Re was somewhat concerned about shipments to COL!3EllN as 
CO:r..BlilllN always cal:Leti fzom a PW:/ telephone and also h&d ~ts 
delivered to an a~ess near the California border of Arizona. 
Since California bas a ban on ammunition sbipmeuts, MOOR!ll was 
concerned that cot.BERN ltt.ight t,:y to get a delivery made into 
California, tbue getting MOORE into troul:ile, 

' 
over a period of time, the calls from COLBERN became 

shorter in duration. Additionally, since COLBERN had not made an 
order since about 1993, MOORE became less interested in talking 
to CQI.BERN. 

In one telephone conversation, COLllli:RN spoke of a bad 
situation involving a traffic violation, wherein the officers 
searcbad a bag and found a video tape in COLBERN' s possess ion 
wb.l.ch linked him to ""''"" paramilitary act~vities, including 
display of a Browning .so caliber mounted on a tripod. COt,BERN 
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never told MOORE he was a fugitive. COI,BE!'tN did seem to he 
•paranoid• about seeing "black helicopters,• which are commonly 
known to be used "t:rf law enforcement agencies. 

He believes that COLBERN or ANDl!!R.SON told him (MOORE) 
that COliE!EllN -s somewhere in the desert in california, camping 
out, living in eaves , and doing maneuvers. 

He also recalls COLBERN mentioning one time that he had 
a cache of some t;,pe stored in two ·different caves. Later, 
COLBERN said· that someone had discovered one of the caches. 
COt,BERN also said that a Game Ranger had chased him on one 
occasion, and indicated that if anything else happened to him, 
COt.SERN was going to start shooting. 

At SO!lle point in time, !CAREN ANDERSON told COLl!ERN that 
MC VElGl! was also in the same area and interested in similar 
activities, including maneuvers in the desert, etcetera. He 
believes it was possible that ICAREN was talking to COLBERN and 
MOORE wrote a not;,i,;. and passed it to her advising her to tell 
COLBE!Ui of Me 'VEIG!i • s address. The only add.re&S they had for 
MC VElGl! was the ad.dress on Stockton Prive in Kingman, Arizona. 
Early in libeir association with MC VEIG!f, be told them that he 
u"8d the <alias TIM TO'l"l'LE. MC VEIGH was a very secretive 
individual and MOORE did not ask any qUestioru, about w'ti.j' MC VEIGff 
used -this alias. ANDERSON gave cot.BERN the name TIM TUTTLE 
rather tba.n MC VEIGR. 

He recalls r.eceivi<,s,"'• J ett•'""'c·£x:om MC VllU!li $en 
MC VE:IGR was in New York, He believes that MC VEIGB said that he 
used phop.y vehicle license tags and took the interstate in 
getting to New York from Arizona. MC WIG.a: also said that he had 
put some type of llOte on a power pole in the desert for COLaERN, 
but that since 'he (MC Vil!G!t) was in New York, he would not be 
able to make the meeting, MOORE would have told col'.Jll!ltN of this 
iniormation the next time COi:.BERli called MOORE or ANDERSON .. 
Later MC VEIGH also mentioned in a letter that he had not made 
contact with COLl!El'!N and did not want to bother with him. 
MC VEIGR gave no further explanation as to why he did not want to 
maJ<e oontaot with COL!!l!:Rlf. 
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He never a:rranged to get any other people in contact 
with MC VEIGI! or COLBEllN. He has hacl no other association with 
CO:t.BE!Ui or MC VEIG!I than what he has indicated to the 
interviewing Agents . He does not know JAM!ilS NICliOLS, 
'.l'El!RY NICHOLS, MIKE: FORTIER, MIKE FO!di:Y, ED l?AVLSEN, 
DAVID l?AOLSllN, or KEVIN NICliOLAS. lie never sold or gave any 
weapons to MC VEIGH. He has not assisted COLBl!RN or MC VEIGH 
monetarily or in art:f' other way, except as told to the 
interviewing Agents. MC VEIGH never asloed him to refer people 
with similar beliefs to him (MC 1/El\G!!). Re does not recall 
COLSERN asking him to forward letters .for him; however, lCl\REN' 
ANDEIU3ON did re-mail a letter for COLBERN, 

11• 

/ 
," 
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KA.REN G1\lU.AND ANDERSON, date of birth January :Zl, 194 3, 
was advised of the identities of the interviewing Agents and the 
nature of the investigation. She voluntarily furnished the 
following information during her intervi- at the Garland County 
Sheriff's Office in Hot Springs, Arkansas: 

ANl:>ERSON advised that she is the girlfriend of ROGER 
MOORE, and they both reside at 6435 Albert Pike, Royal, Arkansas 
71968, ANDERSON advised that she moved to Arkansas to get out in 
the country and have horses out in the open spaces. She forl'llerly 
l~ved in Florida, and she had to travel too far to board her 
horses and pay too much for their food. ANDERSON formerly worked 
for PAliKER MERICK which she said was a screw company. She has 
known ROGER MOORE 17 or 18 years. MOORE formerly built boats. 
ANDERSON also knows CAROL MOORE who is the wife of ROGER MOORE, 
CAROL MOORE comes sometimes to visit KAREN and ROGER in 
Hot Spri.l)gS. '·ANDERSON and MOORE moved to Arkansas in May 
apprcp:iinately nine years ago. 

/ ANl:>ERSON advised that she does know the individual 
named TIM 'MC Vl!lIGH. she also knows that MC VEIGH uses the name 
TIMMY TUTTLE. Sa• lnH.•n•a Illa l:tas Ott:½. it ••• 111111 ••1 $ II& llfl!iiH 

• QI! re occnsi M ANDERSON' could not remember exactly when she 
met MCVEIGH but believes it was ~ither two or three· years ago. 
ANDEMON :r:emembeJ:ed l10GEll MOOlilll caJ.l 1q • her 1n Aransas from 
Fort Lauderdale telling her that he met this guy form Desert 
storm at a gun show. This guy, referring to MCVEIGH, use to be 
a chain gunner from the Army in Desert Storm. . MOORE advised that 
he invited MC VEIGR to stop by and visit if he was ever in the 
Hot Springs area. MOORE gave direct:f.Qns and an address to • 
MC VEIGH and told 1iNI>ERSON that MC VEIGH would be stopping by 
because he was touring the' country. • . 

ANDERSON remembered that the first time MCVEIGH 
stopped by was sometime in April or May, 19513, MCVEIGH appeared 
to be very nervous and was al.ways running on the broke s.ide. 
ANDERSON remembered paying MCVEIGH approximately $60 ·to do odd 

lllvall&<tioo oa 4 / 2 8 / 5 •• Hot Springs. Arj;ansas FU., 

SA MARK A. JESSIE, 
by SA STEVEN CRllTCRFr~1:_:sc/bkw 

Tbia: docwnut contalA:t ti.either recommea4.t.dorn not coi.cklsions of the P1U. It ls tba: propcny of tbc Pll-1 &1ld Is lotacd. to your a1.mcr: 
it ud its contents are not to be clbtdbute4 outside your •1eacy. 
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jobs around MOORE'S and ANI>li:RSON's farm. MC VEIGH helped lllOW the 
yard and did other yard work as well as clean the house. 
ANDERSON remembered on the first occasion that MC Vl!:IGH visited 
that he put a wire on the roof which was an antenna. This 
antenna was hooked up to MC VEIGH's shortwave radio Which he 
enjoyed listening to on a regular basis. Orie thing that 
irritated ANDERSON ;wout MC VEIGR was that~ whenever MC VEIGR was 
hungry, lie wou:J.d just go, in the kitchen and fix himself some 
food. MC VEIGH would not. ask anyone else if they were hungry and 
would just take care of his own needs. 

ANDERSON remellll:)ered that the next time she saw MC VEIGH 
was during the winter months in either late 1993 or early 1994. 
MCVEIGH called to say he was just stopping by and wanted to' know 
if he could SJ!end the night. MC VEIGH knew that ROGER MOORE was 
gone t,9 . .-i':l11:>ric!a. MC VEIGH did stop by and spend the night. 
ANDlmSON and MC VEIGH had supper together, ANDERSON could not 
remj!lllber·Where exactly MC VEIGR was going, but he was usually 
ei:t!her coming back frOlll New York er going to Arizona. MCVEIGH 
washed his clothes While visiting and also took a shower, 

. ANDERSON remembers that MC VEIGH was very angry about the Waco 
incident and extremely upset. MC Vl!:IGH talked a let about Waco. 
ANDERSON believes that MC VEIGR was dX'iving a S111all foreign car, 
possibly a Nissan, fOur-door, green in color, lffltll!:RSON could 
only re111ember one letter that MCVEIGH wrote to MOOR.l!l. 

The next time that MC VEIGH visited was in the spring, 
and he stayed only one ·or two days. MCVEIGH again did odd jobs 
around the far111, and ANDERSON remembered p·ayinq hi.la $50. 
MC Vl!:IGH was once again either going to New York or Arizona, 

MCVEIGH had plenty of chances to look around the house 
to see what possessions that MOORE or ANDERSON had ·in the house. 
ANDERSON could not be with MC VEIGH and watch all of the time, 
and, in fact, he stayed in her room on one visit. All MCVEIGH 
ever talked about was the war or Waco. MC VEIGH was very upset 
that the children got killed at·waco. He wondered why the 
building was burned down in Waco. 

MOORE and ANDERSON made a list of ·potential suspects of 
the people who may have robbed them in Novel!lber, 1994. 'l'IM 
MC VEIGR was on that list which was given to the sheriff's 
office. ANDERSON was shown a safety deposit box key, and she 
identified it as the key to their safety deposit box at their 
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local bank. At this point during the interview, ANDERSON' was 
visibly upset and relieved at the same time to know that MCVEIGH 
was the individual who actually robbed them. ANDERSON cried and 
stated that she was relieved to know who robbed them because she 
has been trying to find out. ANDERSON bas been worried that 
s0111eone might come back and rob th_elll again. . . . . . 

ANDERSON advised that she had received a letter 
addressed to her at her·post office box in Hot Springs, Arkansas, 
'l'his letter had enclosed in it a map showing the location of the 
farm on Which ROGER MOORE and nlUi:N ANDERSON lived. ANDERSON 
believed that th'is map was a warning to MOORE and ANDERSON to 
tell them that someone knew where they lived and maybe they 
should not cause so much trouble. ANDERSON believed that 
possibly someone was upset that they were inquiring about who 
could hii!,,V:!l robbed them. ANDERSON and MOORE have been doing· a lot 
of- worx in an attempt to determine who may have been responsible 
for/their robbery in November, 1994, The letter was actually 
addressed to :KAREN MOORE at- a-· l>1:fd addlre!!,S,. Whoever wrote the 
letter must have known that it would be returned to the return 
address Which was ANDERSON's post office box, Whoever wrote the 
letter and enclosed the map had to know ROGER and CAROL MOOD and 
KAREN ANDERSON. 

ANDERSON advised that ROGER MOOD was ~ttempting to get 
MC VEIGR to come by and help put up a security system at their 
farm. ANDERSON was aware that MOORE had written MCVEIGH on past 
occasions and, in the recent past, had attempted to get hilll to 
come by the farm,,. . , • 

l\BDERSON advised that the robbers took approximately 
$10, ooo worth of property from them~ Money was hidden in the 
van, but they did not take this money. However, they took a list 
of serial numbers of the stolen weapons that belonged to MOORE. 
The robbers did not take her jewelry. 

ANDERSON was aware that MOORE was trying to get 
MCVEIGH to come back.so that he could look him in the eyes to 
see if MCVEIGH was the individual who robbed him. MOORE 
believed that he could tell by looking at MCVEIGH face to face. 
ANDERSON was aware that MCVEIGH went by the name BOB MILLER. 
MOORE would use this alias name for protection. Individuals 
coming to gun shows get names and addresses of gun dealers in an 
attempt to locate them· and later rob them. 
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ANDERSON personally wrote MCVEIGH at his address in 
Kingman, Arizona, to get some help putting in a security system. 
She was especially concerned al:)out the approach to the back of 
the house. This oceurred after the November robbery. 

Alii!l!ll'll!9M &Ile bstl: lobmlo HUM ., ... :fell ii a ., •• cf! scpeolos 
ts tt I i S5t i:!li:µc, and two individuals mentioned were RICX 
CLAYTONBAUGH and SCOTT WM'SON. WATSON is from Minnesota and has 
mentioned that he was knowledgeable of information regarding the 

· New World Order. WATSON owns a grass farm in Minnesota and may 
know MC VEIGH. ANDERSON believes that she met. WATSON during a 
machine gun slroot in Knob creek, Xentuoky, on one occasic;:,n. 
WA'rSON has since visited ANl>ERSON in Hot Springs, Arkansas. 
ANDE:aSON also stated that, after the robbery, they went to the 
CRYSTAL SPRINGS MO'l'Eu in an attempt to determine if anyone 
unus,J;;\J.,•had stayed at this hotel since it is near their farm. 
They believe that the robber may have stayed at this location 
JFior to the robbery. 

i· ANDERSON was surprised that MC VEIGB did the bombing in 
Oklahoma. This did not seem to l>e the 'l'IM that she knew. 
However, ANDERSON admitted that MCVEIGH seemed to change the 
longer she knew him. MCVEIGH mistrusted the tt. s. Govel:'nlllent. 
ANDERSON, l:lQwev.e.r, did not want· to hear taa,t: "lmll<shit" al:>out the 
Govermuent being bad. She had heard about "MARK from Miehigan. 11• 
ANDERSON has never heard MCVEIGH talk about any militia. 
MCVEIGH was always just upset al>out the Waco incident. MCVEIGH 
did mention that he had friends in Michigan, and he also talked 
al>out a girlfriend in New York. MC VE:tGH.always had a 9u on his 
person. ANDEI<SON"remembered that the letter which contained a 
map was postlllarked from Springfield, Missouri. She believed that 
MC VE:tGll could have sent the letter to them. during his journeys 
from either New York or Arizona. She rememl>ered in MC VE:tGH's 
last letter that he 111entioned he might be coming by the first of 
May, 1995, 

ANDERSON was shown a letter written by ROGER MOORE to 
'l':tM TUTTLE. ANDERSON was aware that MOORE had written this 
letter, but she stated th.at she had not seen it before. 

ANDERSON advised that she was the K. ANDERSON mentioned 
in the book "1'MERICAN ASSAULT COMPANY," 'l'HJi: CANDY S'l'ORE, 
ANDERSON advised that she worked for this company which was 
started by MOORE and ANDERSON. MC VE:tGH was aware of this 
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broehure, and she remembered selling some 308 tracer rounds to 
him. She also gave MC VEIGH some 22 spotter rounds. The company 
did not get a lot of business, and people found out about it 
through the "Shotgun News." Individuals oould order a catalog 
for $1. The more serious shoppers would purchase a catalog. 

ANDERSON cbaracterized MC VEIGR's and MOOD'S 
relationship as based on guns and military things, not politics. 
Since ROGER MOORE had been a sergeant in the Air Force, he was 
able to relate to MC VEIGH. • 

ANDERSON advised that she would be glad to submit to a 
polygraph to verify her statement. 

The following is descriptive/personal inforaiation • 
regarding KAREN GARLAND ANDERSON: 

___ ,,.. 
a· :Elac:e 

sex . 
Date of Birth 
Height 
Weight 
Eyes 
Bair 
soc:i.al. sec:urity 
Ac:count Nlmber (SSAN) 

Arkansas Driver's 
License Numbar 

Address 

White 
Female 
January 21, 1943 
5,4a 
158 pounds 
Blue 
Red 

900-14-6510 
6535 Albert Pike, 
RoyaJ., Arkansas 71968 . 
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l>a.te of memc, ·, uecelllber z1, Lf~O 
'l'o : 
From 1 
llefere11ce , 

s,~!~Cll Ji~ea I Roi> lflfh 

l .. !nf .• 1 with eitmi>tll; .Tame• Mt.,Veiirll' 
!' .c. I. :El ll.4110 - •• ., _______ -_) 

Date of interviews, t>eeClllbu 1:, nu i . 

-
Or·~fflllln1- 1~, 1-H.G- a.t a.p~imately 11••0 ·11-.,l!I•, I met with 

'l'im lllc¥e1-'1 at tll.e iel El l.eao ta JU Jeei,.o, Okl,.ah~--

11~ At~ ::;ct in: ... :1l:v;:i1tJJ~l!!::_iilfjt::~&~! .how 
'"61111 at a lf!llA aillO• aa4 tw.\t Aftllf, • J ua t IJ,b;owed 11,p. llfl' llfoV• f ch 
stated that tlle noeral eoa-rnnttn tlttouw.11011t• t:110 ~llsb.Ow llfll.s 

• the inehlMt In Wll.c-o, Ter.a:s, Mr--~•~'l'h rtt,a.t,e4, t,at he a!Ut .Andy 
spoke 1>rtetly abollt the Waco lacldent a11d t'he·t a.ll!iut tlllllf:dlatelY, 
Ima-, called for two of hh o.ompanioas to job llt111 at tha bootll 
Wlth l4r Mi!"VII tgll. ' 

I a·sked Mr Mbvelfh to ten Am the Ullle.s at tile otlt.ar people 
WD\"klllg; the bootb .,Hh him. 11!1' Mc\tel·g.l! 1-diahll' told me that 
tile bOOtll l>elOIIJCd to .. ,.r Moore (aka, ~b-·r.tiller} and tbat lle 
ne oaly helpi:nt htm, lln:DPJ..a.t.el.:,~ u.t.u. .i.,tU;ng lflt tb!S, Mr 
Mi\Valtr11-4uic1'Jy told me that he had reuto4 a verr Slllllll sectioa of 
Mr lioore•s tiootb •here he sold bis on iteme. "Note that thla I• 
tlrll ftrrt ttme--~- lilt' ll!l,V.&tg,b., u,l;,110..t.e4&11,t that Andy was 
•~nle4 bf two o"-r lllBn irhu. u,ey 111,t and. It ls aho tbe • 
first ti- tbaJ Mr MeVeleb mentioned tbat he was "'1:ltktns with 
Kor•• Moore when he lfllt t\cldf !ltnussmler. 
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Th• expression on Mr McVefth'a face wita that or ancer. MP 
McVeirl!. Uatad tllat it MOoie eveJ declded .. to testify agailtst ltlm, 
that tbete was enourh evidenee atallable to sink llc,pr Moore.• Mr 
MeVelgh stated that d~rlDf tile montha Allfuat-Septemll6t, 19&4, 
M6ote sold bill\ 9 "ll:lnestlksfl at $10,00 each, llfr IIJ<:Valsh stated 
that Moore bad cases of tlle tile ezploai'fe "ltiru~stike,fl IHt tl!a.t Ile 

P.03 

dldn•t aetl them to jaat U1¥bad1, Ml' MeVelth stated that Bocer ; 
Moore wa~ involved In the tel1 ot sever~t otbat thliitj-a aad fhat 
M'l:loi-e 'Raf ver:r IDIIOh a11U-grwer111Mnt, ll'lr MtlVelp Uated that he 
made ·:>everal •Etneatik• p•rcbtl.sea from Moore and· that Moore even 
e®llllented to bhn that be didn't mind salltng 111111 the ~Klaestiks• 
because he kaew that he (McVelgh) would put them to good use. 

z a•ked l'lllr llfcVelJh il Terry Nlcho\s evet bought "11:ioestiksn 
front llopr l\l))O'H' 4'1111-_. tae\tef-,h· r-apHed tbal: Te.er:,. wu 11evu •. ·;,-
«r,6UD:d wlleo tlu• purchases were made, I tol.11. Mr UpVo·igh tllat t 
toand it totally i1190•1lble to !>elleve tbat Terry Niebols oft. ' 
~Jer Moore never l>e-e ae111u,inted wlth ea.eh other. Mr McVelgil 
iimiedlateJy replied that"Terr:r lUchuls 11.114 Bore• lltt>Ore ditS Bl.)eak 
011· the telephone l>llt that to· bill Heollfftlllll they ·had only one 
eouvarsation, 1 looked at .Mr McVa!tb aad mlled thea told bim 
that he was full or shit., 

• •Note that In IIIJ Septeml)er 30, 19t5 !atarvlew with :Boger 
lll'oore at the sands Hotel and caalno In Laa VagaJ, Sevada, Hf M\'>ore 
~tated t!l.at h&·llad never heard the volee·ot Terr7 Nle~o1s, Mr 
ll\fu.i,~"'11:l'so st-ated that ll• did coiwersa· wHh tile person Wbo r11bbed 
111~J4or sever~! minutee 1111.t fkat-the robber dld IIIClst ot tile 
ta.111tlng. I aiaked ll1l.' Moore t~at tf ha ll'ad the opl,)Oetunity to llur 
t~ votee ·or t·ll.e '1!11,ny llleaola today, wouhl lie b• ahh to •llmf.lara 
It to tha robl>er•a voioe. Mr Moote illllll!dlate11 r~lfed that ha 
4ld not t111-llt t!IGt II• 1111>11\d I>• 11,b\e to id1111tlty the voioo at an. 

t told \\Ii' llleVelgh ttiat·ttO,Jer lltoore tol4 me that be w«$ glad 
Hitt t'b• l!B'!r cfi.'d: a'O't l'n.rcdl: lt'lt m•• tn RT 1dfll'l' th- ~l-l\1f 
beea'll.se It they had dna ••• that they.would !lava found more 
lil'eapons I 11 b ts hOlllC tbu -re fh;nd at the llav hU &ll Comr!O'll.110 I 11. 
Wa.110, Tatu. Mr t.teVllfh ll'lllledlatdy replied tltat tba FJU \llOUhl 
have touad cases of ux1aestika,• 

Ml' ll!IVetfh stated that xo111r Moore aod bis g~rltrlend, !'aren 
Anderson, purcllaaed al,)ptOti11111teI7 1&0,GOO v:as blank tapes for the 
pwi:po" of 0011Y~,,_ TUpia-x rums all<! the" aelt111.u them at the ~n 
sh11Wa tor $5.0.0 each. lilt' McVel•h ateted that the ta~e• are kept 
Wider the eonntcr and that a list of the films la kept to oae side 
tor people to review £1rior to the p11tellau. Mr McYeiirll stated 
tut to hh k.nowlll\ige, .11.0ge·r HOore and Karen Aade:aon still Hll 
these pirate pornography movies. 

Mr Ml:Yele,11.stated that he onee sold a "White Power• shirt to 
ltoger llllocue. lll'r' JiUIYetp" lfttte'lt !;ilt't lte "°" 1!11''"1~ . l>M.ll'.l,.t t&<1 
sll I ,t fr.on,, 
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l told Mr llfcVeitrh to expect Mart fe Nl,ebol.s to t<httt7 aphi'.st 
hil!I. l te111lnded Mr :Ml!Velgb that Ma.rife and Terry 1:l'tOhOlS had a 

• lfamU7. I told Mr ll'loVc,islt that lD the majority' of. major ea.us; a 
wi'taen, for tbe sake of the f-lly, would do 'lfll&Uver he or 11h4 
"u14, to help the other !11111117 member, even if it mttaat puttlnr 
the entlre blui.t oa the other ~erson. l told Mr MeVe!gh that ,n 
had to know ahead of t 1111e whether M&rl!e bad knowledg'e al>out'· 
aaythlng_that could be dama.fing to ltl111, • 

. • ~~elJh statecl that Marife 01u1e saw hlm and Tenr lfieholii:, •.• 
(l't1l\o.~Cil'lf wH-ll Ht)'1HlY'C1$, Mt M!l'Velgh :itated tlla t the}' were 
cl'!.s9ha~rt1111t1tlna1tlks," "'Jl'ote tllat one Klnesti~ is eqainltAt to 
an!"stlok of 4yrlamite. 
' . . 

• ~ MeVelfh also stated that he had ae,etal 1e:11a1 affairs 
• wHb Muth dlll'ti-njf ttie tune t•ha-t 11-e lind With Martr• llll4 Terry 
Nicbols. Mr !lfeVelrh stated tbat they had l&S chlflftg' th~ tlmas 
tlut,t 'tel'!:! w,11,J 11.t Wo,rk, t told ltfl' llloVeigll t'lle.t 11411rl re could 
easily c:10111 the l>tlega.t Iona 'a,nc'I 11-e inmtdiately toL4 11111 to Ju.at 
1111111Uon his wate-rbed l'lllen. I s1>coke to llert tlll.t she woulo. ktll)W What 
It in.ant. Mr MoVelgh stated that the aftalrs occured durlnr tht 
IUlll!ler of 1994. 

t, to1d Mr MeVelgh that r llad &otid infomiatlo.a coneernos 
l\Orer Moore (aka: Bob lltlller). I rnentlonad that the !.'Bl has been 
lncraastnr the pressure on Monre a.ad that lt·was Just a matter of 
tllltil &efo·re lili>-ore aeo 14lrs tcr C'OIJPU11t"e·. l l"emi1!:d.e.CI-Mf· ~l,eh 
that C91111'&4ery tlie, out the wiodow when the noose berana to 
tighten. I tOld Mr .MeVeigh that there was no de>ubt ln my m\Ad 
that l\oge.r Moore could 'be a very damaeln, witness. Ml- lileVeig-b 
replied tll&t he really didn't think that Moota WO~ld s&}' anythtnJ. 
l told Mr McVaigb to wake up and.!llllell the coffaa. I reml~dad lltr 
MeVeigh about Mike and Lori Fortler, James Rosencranz and then 
told him that Mr Mtior, 11tas not a stupid man, that If it ever ~ame 
down to mal<ilt.6' a oboloe &baat whoae 1ta# u, &ave, that ha (WJV1,tgll) 
could kiss n1s ass good-~Y• 
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ALLIANCE' SERVICES 
INVEST/GA T/VE MEMORANDUM 

TO: Michael E. Tigar 
Ronald G. Woods 

FROM: Roland Leeds CASE: Nichols 

DATE: October 10, 1996 

RE:· Roger Moore 

This report wilt produce a brief overview of the life of Roger E. Moore. The resources 
udil!zed for this report were FBI 302 reports and evidence. 

The fol!owif_!,g_ ~e lhe pe_rsonal statistics of R. Moore: --
/ ' &ager Edwin Moote 

;· 

Race:· . White 

Sex: Male 

Date of Birth: 12/20/34 ... 

Height 6' 

Weight 225 lbs. 

• Address: 1. 6435 Albert Pike Road 
Royal, AR 71968 
(May• Mid-December) 

. 
2. El Captain Mobile Homes 

Telephone: t. 
2. 

1 2939 Indian River Drive, Lot 10 or 13 
Sebastian, FL 32958 
Oanuary -April) 
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Florida Driver's 
License Number: 

Social Security: 

Military: 

Banks: 

U.S. Air Force 
Rank: Armament Sergeant 
Captain of the Rifle Team 
Length: 7 years 

Roger MOO!:fl!..li!let,his wife, Carol, in the fifth grade in Sioux City, lowa, and were 
married, in.May of 1955. Roger thefl attensed Morning Side College and worked for 
the Sgtlal Security Administration in Sioux City. After he finished college, they moved 
to ~!versicle, Callfemia, where they resided for approximately one year. They subr;e­
quentfy moved to South Carolina where he worked as an assistant city manager. After 
Hving in South Carolina for one year, they moved to Tulsa, Oklahoma. • 

Roger atteAded the University of Tulsa where he obtained his Masters in Business 
Management. While attending graduate school, he worked for North American 
Aviation and was a manager In the Engineering Department. Roger held a "Top Secret" 
clearance while employed at North American Aviation, now Rockwell lntemational. 
After living In Tulsa. for several years, they moved to Fort Lauderdale, Florida, for a 
year. They then moved to Pompano Beach, FL, where they resided for the next 20 
years. 

While living in Florida, Roger became involved in the boat business, selling partially 
completed and completed 36' fiberglass boats. Some of these boats were 'utilized by 
the U.S. Navy in Vietnam as •patrol boats!· He also built boats for the •ellte• for ocean 
racing. Roger had a total of five boat-building companies from 1966 until around 1977 

• when he $Old the businesses and property. The last two companies he owned are 
'identified as Ensign Marine Inc. and Trophy Marlne Inc., based in Ft Lauderdale, 
Florida, and they were lar.ge enough to be publidy traded. 

Roger. and his wife made a tremendous profit off the sale of the businesses, which 
enabled them to live off the proceeds via investments in stocks and bonds for the last 

I 



ff 
ATTORNEY WORK PRODUCT; PRIVILEGED & CONFIDENTIAL 

Tigar & Woods/Roger Moore 
9/20/96, Page 3 

20 years. After the sale, he began to travel extensively throughout the country looking 
for property to purchase in order to establish a ranch. Roger. firstpµi;chased a ranch in 
Royal,, Mansas, t!1£I" @kli_[)al!as Road. or T.1.r;i:iber lake Oriue called. thee ~Suoshine 
Ranch' where he lived with Karen Anderson (girlfriend) for approximately 7 years. 
This property was purchased in 1985 and is abowt fOl:ll' miles.-aiW.a>f from-·hi's current 
resitlaK:e-on 1'Cta-cr.es--loG.al'ed or1,ll:lbe,tli'ike,,Road, where he has lived for about 4 
years. Roger usually divides his living location and spends 6 months in Arkan~ and 
6 months in Florida each year. 

Roger was a victim of a theft on his Arkansas ranch on Old Dallas Road on 8/11/86 at 
6:30 pm. A potential housekeeper, Patricia R. Cicatello aka Patricia R. Spring, of 
Ashtabula, OH, stole $11,000 in cash and fled while Roger and Anderson had g9ne 
into town for several hours. A warrant was issued for her arrest for theft by the Garland 
County She):iff.:S Department. Cicatello was never arrested for the theft. She eventually 
committed suicide in Apache Junction, AZ, near Phoenix on 4/14/94. 

I -
On 10/16/86, Layton Noel, a friend of Roger and Anderson who-was staying at their 
ranch; committed suicide In their garage while Roger and Anderson were on a week­
.end trip to Tulsa, OK. The cause of the death was determined to be carbon monoxide 
poisoning investigated by the Garland County Comers Office. 

Roger piet his current girlfriend, Karen Garland Anderson, about 1 1 years ago in fort 
Lauderdale, FL Anderson, according to Carol Moore, she is just a friend of Rogers and 
is a hired •ranch hand• who Is paid a monthly salary. Also, Anderson is very Jealous 
and wants Roger all to herself and becomes tense when Carol Moore visits the Arkan­
sas ranch. Anderson was a professional horsewon1an and has held a world equestrian 
title in jumping. She has more recently operated a business called The Assault Com­
pany and The Candy Store. She sells ammunition and parts for firearms. Roger doesn't 
possess an FFL; however, Anderson holds one in the name of "Kathy" Ahderson. 

Karen and Roger were investigated in 1989 by the ATF and the Arkansas ~state Police. 
The police received information from a •confidential informant' in Florida that "Robert 

• Miller" could send hundreds of pounds of explosives (C-4) via UPS from Arkansas to 
'Florida. The Garland County Prosecuting Attomeys Office issued a subpoena on May 
3, 1989 in order to investigate Roger Moore and Karen Anderson. 
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The query of Anderson through Arkansas Crime Information Center provided the 
following information: 

Karen Derr Anderson, white female, date of birth 1/21/43, 5' 4", 135 lbs., blue 
eyes and red hair/ address of Route 2, Box 924, Royal, Arkansas. federal F.irearms 
License issued to Kathy Anderson P.O. Box 2406, Hot Springs, Arkansas .. 

L
ATF. special agent Alexander was supposed to have his •c1• in Florida attempt to] 
contact Roger Moore so that he may send the explosives; however, the case was dosed 
on May 4, 1989 without an explanation. • 

Anderson and Moore were also investigated on March 5, 1993 by Arkansas State Police 
and the A,11;;..for possibly selling illegal weapons via mail to a convicted felon. Ron 
Goldb,rg of Oregon. FBI Special Agent Hobbs of the FBI Hot Springs office advised 
ther~n't any weapons violation of Anderson's license privilege; therefore, the case 
was closed. - • 

Anderson was contacted via telephone by Media Bypass Magazine reporter Lawrence 
Myers on jaQuary 11, 1996 regarding Roger. Myers asked Anderson if Roger had 
worked for the OA or FBI in an undercover capacity during the ll'l!n/Contra affair. He 
also ~ed her if she had information that during the robbery if Roger was supposed to 
be murdered, yet he was only maced. Anderson subsequently reported this telephone 
conversation to the FBI. 

Anderson became acquainted with Steve Colbem through her business, American 
Assault Company, three or four years ago. Colbern telephoned inquiring as to the 
availability of .50 caliber and .308 caliber ammunition. Anderson would not accept his 
phone order and required him to send in an order blank and money order via mail. 
Anderson then shipped the ammo to Bullhead City, AZ., to possibly a street called 
Rivera Drive. Anderson shipped two or three orders to Colbem over approximately a 
one- to two-year period and spoke to him via telephone seven or eight times. Colbern 

• told Anderson he was a chemist, he would also speak of anti-government rhetoric 
• during some of their phone calls. Most of the calls were three or four minutes in 
length, and Colbem would call from a pay phone. 

Anderson's last communication with Colbern was about a month before the OKC 
bombing. Anderson wasn't aware Colbem was a Federal fugitive at the time she was 
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dealing with him. Colbem never implied or referred to anything about the OKC 
bombing during his conversations with her. 

Anderson realized a common ground between Colbem and McVeigh due to their 
Interests and location and tried to arrange a meeting between them. As a result, 
McVeigh placed a note on a pole in the California desert for Colbem to setup a 
rendezvous. McVeigh subsequently said he attempted to meet Colbern by placing the 
note In the desert but then lost the desire to meet him. 

On November 4, 1994, Anderson re-mailed a letter Colbern sent to her at Colbem's 
request. The reason behind the re-mailing of the letter was so thafColbern's girlfriend 
would not know his location. She mailed it several weeks after she received it from 
a location near Texarkana, Texas, on the way to Shreveport, Louisiana, to attend a 
sports gun.shew. '· 

' WhEl!'f Anderson was first questloned by the FB1 regarding Colbem on May 5, .1995, 
sh!! 'stated, after consideration, she was unfamiliar with him. However, on May 17, 
.1995,.when questioned a second time about Colbem, she remembered her contact 
with him. • 

Moore started visiting gun shows as a hobby about 20 years ago. It wasn't until about 
eight Qr nine years ago that he attended as an exhibitor selling ammunition, firearms 
accessories, firearms parts and firearms. Moore obtained his sugplies thro.ugh Nato or 
Ammunition Surplus. Another source was the Solider of Fort!me gUn show in Vegas 
or the Knob Hill, KY, gun show. At the peak of his accessory business, he netted 40k• 
50k, although it was only a hobby and he didn't need the money. Roger never sold 
anything that would bring the attention of the ATF. He didn't possess any type of 
firearms license. Roger stopped selling a few years ago because of the difficulties 

i 

[

raised by the Brady Bill. While at gun shows, Roger would use the aljas of "Bob] 
Miller" while conducting business. According to Moore, nine out of ten. people also • 
used an alias at gun shows. • 

• Roger met nm McVeigh during the second week of January 1993 in Ft. Lauderdale, 
• Florida, at the National Guard Armory gun show. While at the gun. show, Roger 
noticed McVeigh at the bade of the room; he was wearing Desert Storm fatigues and 
shiny boots. Roger was attracted by McVeigh's fatigues and decided to approach him. 
McVeigh had a table and was selling various items such as electrical clocks, t-shirts, 
duffle bags, guns and copies of the Turner Diaries. 

-~;tl 
··ii•· . 
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McVelgh told Roger he was living out his car and needed to make some money in 
order to eat. Roger purchased a clock from him and also gave him some sandwiches. 
During this initial meeting, Roger and Tim agreed to meet at the Dinner Key Gun Show 
in Coconut Grove, FL, in a couple weeks. They subsequently shared at table in 
Coconut Grove the first week of February 1993, and McVeigh paid for it. 

Moore ran intoMcVeigh in.April 9.3' at the-Tulsa, OK, gun show, September 93' .at the 
Solider of Fortune gun show and October 93' at the Knob Creek, KY, gun show. 

During the Spring of 1993, McVeigh came by Moore's ranch in Hot Springs for his first 
visit. Sometimes Tim would help with chores, but usually he would do whatever 
pleased him. On a couple of occasions, Tim would spend several days at the ·ranch 
and then decide to leave suddenly and head West; Moore assumed he was headed for 
Arizona aflter-me sl:lc;ond visit. McVeigh's third .and last visit to the ranch was in May 
1994; Moore thought McVeigh left for Mississippi and Florida . 

.I 
The'r~ported robbery occurred on November 5, 1994 at approximately 9:15 am 
starting just outside Roger's house on the gravel dri\ieway. The unidentified robber, 
armed with a shotgun, ordered Roger back into his house and tied him up. Roger was 
able to provide a \!el¥ detailed description o( the robber from head to toe. 

The robber took approximately 1 hour 20 minutes to take approximately $64,000 in 
items induding 77 guns, 200-250 of pieces precious jewels, camera equipment and 
$17,650 in cash, silver and gold according to the Fat;mers Insurance report and adjustOr 
Rlck Spivey. The Garland County Sheriff's Department report differs slightly, indicating 
there was between $20,000-24,000 in cash, silver and gold taken. Apparently none 
of Anderson's jewelry or property was taken during 'the robbery. 

Immediately after the robbery, Roger fled his residence to call someon~ about the 
robbery, since his phone lines were cut, after he freed himself from the. &indings in 
only 60 seconds. (Roger said the robber initially tied him up with police ties however, 
they were too tight and at his request, the robber took off the ties and re-tied him with 

• .duct tape). He used his closest neighbor's phone, which is Walt Powell of 6447 Albert 
Pike Drive. Mrs. Powell was home alone at the time and let Roger in to use the 
phone. Roger was sporting a .45 pistol in his belt when he entered their home. 

f Mrs. Powell said Roger made a phone call and talked to someone In a low voice and J 
ltold them what had happened during the robbery. Mrs. Powell then called her son, 

'"1 "~1 
{ 
l 

,J 
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Lance, to come over; Lance lives in a mobile home on her property. He stayed with 
Roger while she retrieved her husband who was working at a nearby church. 

Lance said his father, upon his father's return, had to coax Roger into calling the 
Sheriff's Department to report the crime. He also felt it strange because he and his 
father helped repair Roger's cut phone line. Roger seemed to know exactly where it 
was cut "if Roger had immediately fled his house, how would he know where the line 
was cut?• Mrs. Powell also felt Roger was not acting 'real;' he seemed to be putting 
on, ;tn act. Mrs. Powell statecf their dog never barked during the morning of the 
robbery, however, Roger said it had. 

The FBI Interviewed the Powells on April 29, 1996 regarding the robbel)'. On all of 
the three statements of the Powells, Special Agent Hays concluded by saying the 
Powells "p,;we-not'been interviewed by any defense investigator or attorney.• 

Rogeftold the Garland County Sheriff and the FBI he felt Tim McVeigh masterminded 
the robbery; however, he has also accused a lot of other people, including the Sheriff's 
Department's own deputies of conspiring with McVeigh. Rogl:ll' asked the FBI to 
investigate the Garland County Sheriff's Department to see if the Sheriffs Deputies had 
&tolen t!',e list offir~rms s~ri~I numpers which werjl_Sto~d in his van. When the van 
was stolen by the robber, the list of serial numbers had been kept In a "storage pocket" 
In the.van with $600 cash, but the cash was nGt taken. The leatli inve$tlgator for the 
Garland County Sheriff's Department is Shelby Terry, and his supervisor ls Capt Larry 
Sanders. • 

Roger attempted to hire private investigator John Brown from Alexander, AR, to 
conduct an independent invesigation aside from the'Garland County Sheriff's Depart­
ment Roger. He also worlced together with other people who have a!so been victim• 
ized by armed robbers in the Arkansas area, and they collected $30,00Q in reward 
money. The other victims were three pawn shops, Ron Wlnkle and a pl:)ysician. 

McVeigh wrote a letter postmarked January 12, 1995 in response to Roger's letter sent 
·to him soon after the robbery. Roger's first letter to McVeigh is not available and was 
probably destroyed by McVeigh after its receipt. Roger wrote another letter 19 
McVeigh postmarked in April 1995, which contained a lot of cryptic language in it's 
content which pertained to the robbery and other matters. 

ft 

l 
l 
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Anderson stated that she received a "letter"at her post office box addressed to Carol 
Moore, Old Dallas Road, Royal, AR, postmarked January 26, 1995. The return address 
is K. Anderson Box 2406, Hot Springs, AR, which also includes a military type emblem 
over the return address area. The letter was returned as 'insufficient address, return to 
sender.• The eravelope ooly contained a map (Oel.en:r'Ae Mapping), detail af the Old 
Dallas Road area, which is the- pr.evious area wp~jpger li:ved. Anderson and Roger 
expressed their concern over the letter, interpreting lt as a threat because they have 
been searching for the 'robber.~. Rog~r and Karen felt the map implied •the robber' 
knew where they lived, giving the impression they might be in danger. • 

I 

Moore also visited with a friend of his from Colorado Springs, CO, Wayne W._Tiede, 
when Tiede visited him during Thanksgiving 1995. Moore showed Tiede .. a pillow case 
that matched the stolen bedspread taken during the robbery· of Moore. With this 
informatipn,iffmind, Tiede, who is originally from Herington, KS, decided to stop and 
see his,.mother and an old friend on the his way back to Colorado. Tiede's old friend 
residts across the street from Terry Nichols' house on 2nd Street. Tiede and his wife 
decided to walk over to Nichols house based on curiosity. They looked inside the 

. house· through a north window and observed a bedspread which appeared to a match 
to the pillow case shown to them by Moore. The FBI was then notified, and Tiede 
s.ubsequently identified photograph~ shown to him by the FBI of Terry Nichols 
property. • 

.. 
The following photographs were identified: 

Sook number 48, roll 2324 frame 4: as the window Tiede looked in next to tree 

Sook number 48, roll 2330, frame 3: bedspread 

Book number 48, roll 2330, frame 9: bedspread 

Sook number 45, roll 2309, frame 12: bedspread 

• Roger was arrested by Oklahoma Highway Patrol Troopers Cookson, Colbert and 
. • McClellan for shooting at an occupied vehicle during a traffic altercation and for the 

possession of drugs. Roger subsequently filed a formal complaint against Trooper 
McClellan via a letter to Senator lnhofe which caused the OHP lntemals Affairs inquiry 
against McClellan. McClellan assisted other the troopers by conducting the inventory 
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of Moore's vehicle incident to the arrest; he never spoke with Moore. Moore filed the 
complaint against the wrong trooper, it should have been filed on Trooper Colbert. 

Richard Mclaughlln, Attorney at Law of Wagoner, OK, was retained by Moore to 
defend him regarding the November 23, 1993 criminal case against him in District 
Court of Wagoner County, Oklafioma. . 

Mclaughlin stated. Moote acted •r~ snappy and smart• at. every court app~ce. 
He.was loud and said inapproprlate things to.the judge, such as •this is all nonsense.• 
Moore acted as if this was all a conspiracy among the OHP, -personnel in the 
courthouse, the District Altl:>mey and Mclaughlin. After the case was disposed, Moore 
was verbally threatening by say!11g he was going to •get his attorney and the troopers• 
according to the District Attorney's office. 

'~.,.-"'•;,> ,. , 

On O!)tober 20, 1995, Moore came into McLaughlin's office angry and complaining 
that)\e overcharged him. Moore had insisted in hiring a private investigator to 
interview the victims and then offered them a cash settlement. Mclaughlin billed 

. Moore $3,200, which included the private investigator's fee. Mclaughlin managed to 
get the all the charges reduced to one charge of transporting a loaded firearm. The 
court cos~ and fine was a total of $303.00. 

" During Moore's October 1995 visit to his attorney's office, Mclaughlin 'threw" Moore 
out his office. During the confrontation, Mc~ugJ,lln told M_oore that he hopes the 
government indicts him for financing the OKC bombing. lri response, Moore then got 
a funny look on his face and stated they would not do anything to him because he was 
a protected witness. McLaughlin thought Moore had taped their conversation because 
Moore kept patting himself as if he had a tape recorder. 

When Mclaughlin was defending Moore, Roger brought him a lot of letters from 
people across the country as recommendations to try and help with Roger's sentencing 
phase. Moore even said that he would get a letter from a Federal Judge in Ohio, but 

• it never arrived. Moore had his lawyer from Fort Lauderdale, Florida, call McLaughlin 
• to consult with him during the case. Moore also had a friend, who is a Tulsa attorney 
identified as Ben Murelack, come to Wagoner to render assistance and counsel to him 
at the time of his.arrest. 

i 
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The former owner of Sanders Bail Bonds in Wagoner, OK, and agent for Charles Smith 
Bail Bonds, Dianna Sanders Burk, bailed Moore out of jail after his arrest. Karen 
Anderson initially approached Burk at her office and produced $50,000 in cash and 
told Burk that the Sheriff at the jail refused to take the bail money for security reasons. 

i 

Burk talked to Mclaughlin after Moore's confrontation In October 1995 regarding 
Moo(!!'S solicitation of another bail bondsman. An unidentified bondsman, wh9 is an· 
agent for Charles Smith in Oklahoma, spoke to.McLaughlin's brother, Marty, of Logan, 

l County, OK. The bondsman ·said that Moore had tried to arrange bond forTtm] 
McVeigh when he was held at the Noble County Jail after his April 19, 1995 arrest and 
prlor to authorities determining McYeigh's connection to the OKC bombing. 

ln one cooversatlon Burk had with Moore after the bombing, Moore said McYeigh was 
not a bad guy._and,that the "Feds" were just setting him up. Burk said Moore also. tried 
to contac'rher at her former bail bond business in April 1995 for unknown reasons. 
Moo;e's attempt to contact her could have been to requesfassistance in arranging bond 
for McVeigh. Burk ls currently a police officer with the Wagoner Police Department. 

' . 
·Marty McLaughlin, Attorney at Law in Stillwater, OK, said ball bondsman Brett GoadJ 
t<:>ld him McVeigh called him after being arrested on April 19, 1995. McVelgh 
requested that Goad attempt to bond him out of jail; however, ·McVeigh never 
mentiened Roger Moore was going to assist in the release procedure in any way. 

Roger Brett Goad, doing business as Coldrion Candy Bail Bonds, Pawnee, OK, said he 
received· only ooe collect telephone call from McVeigh on April 20, 1995. at 
approxima~ely 8:30 a.m. Goad told McVelgh to call him back once his bail was set by 
a judge, but McVeigh never called back. Coad never implied anyone else was waiting 
to bail McVeigh out of jail. McYeigh told him that he had a father as well as friends 
who could help in posting bond. 

When the outgoing telephone calls from the Noble County jail were evaluated by 
Roland Leeds, it was determined four telephone calls were made to Goad Ball Bonds 

, at telephone number 405/624-1111. The telephone record shows two calls were 
'made on 4/20/95 at 6:37 p.m., and two calls were made on 4/21/95 at 11:15 a.m. 

\ The following documents were used as resources in these report: l 
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Rl 

FBI 302 numbers: 14855, 14854, 14853, 14841, 12655, 12657, 12656, 12689, 
12250, 12011, 11941, 11363, 11833, 9256, 5558, 5206, 4504, 1719, 1533, 
1524, 811,810,762,675 and E-2415, E-5654, E-6954, E-6955, E-7052, 1B1682, 
1A20, 1A5339 

.. 
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